
Stanovska organizacija JJJJJ 
Iz društev 

Vabila 
= JUU SRESKO DRUŠTVO LJUBLJA

NA OKOLICA VZHODNI DEL bo zboro
valo dne 15. januarja 1938. ob 9. uri v dvorani 
mestnega magistrata v Ljubljani. Dnevni red: 
1. Stanovske zadeve. 2. »Novi slovenski pra
vopis« — predava tov. R. Žnidaršič. 3. Slu
čajnosti. Odbor. 

= JUU SRESKO DRUŠTVO V MUR
SKI SOBOTI bo zborovalo dne 15. januarja 
1938. v Sokolskem domu v Murski Soboti ob 
9. uri s sledečim dnevnim redom: 1. Evange
list Krek (predavanje). 2. Razvoj računstva 
(predavanje). 3. Situacijsko poročilo. 4. Slu
čajnosti. Društvo prosi tovariše(ice), da po
ravnajo do zborovanja članarino za prvo po
lovico leta. Dalje opozarja društvo tov. šolske 
upravitelje, da udeležbo tovarišev na učitelj, 
zborovanju pravočasno prijavite sreskemu 
načelstvu (8 dni iprej). Pridite polnoštevilno! 
Vsi! Odbor. 

Poročila 
f JUU SRESKO DRUŠTVO V LITIJI 

je zborovalo 20. nov. 1937. v Ljubljani. Ob 
pol 9. uri smo pričeli ogledovati tobačno to
varno, ki nam jo je razkazal ljubeznivi nad
oficial g. Antie. 

Po ogledu smo se zbrali v trgovski šoli. 
Predsednik tov. Jože Župančič je poročal o 
celjskem predsedniškem zboru, ki je bil 14. 
novembra 1937. 

Zanimivo debato je izzvala navedba, da 
bo šolstvo prešlo na banske uprave. Sklep: 
Tov. Mihelič bo izdelal potreben predlog, na
kar ga bomo predložili sekciji. 

Blagajnik tov. Kopriva Janez je omenjal, 
da je večina zaostankarjev začela poravnavati 
članarino. Proti vsem ostalim, ki se niso od
zvali opominom, bomo postopali po sklepu 
zadnjega zbrovanja. 

Tajniško poročilo je podal tajnik tov. 
Trošt Franjo. Prečital je tudi došle dopise. 

Sklep: Osnujemo posvetovalni odsek. 
Vsak član se naj obrne vsaj nekaj dni pred 
zborovanjem pismeno na odbor, na zborova
nju pa bo prejel na stavljeno vprašanje za
želen odgovor. 

Sklep: Predavanja v okviru ženskega od
seka bo pripravila poverjenica tov. Kovičeva 
iz Jevnice. 

Mladinska matica in »Naš rod«. Tov. 
Mihelič Ivo, šol. upravitelj na Krki, je kriti
ziral »Naš rod«, ki je še premalo uporabljiv 
kot šolsko čtivo. Urednik bi se moral še bolj 
ozirati na učne načrte. V posameznih števil
kah je preveč beletrije in premalo realnih se
stavkov. 

kot vnetega društvenega delavca in pričaku
jemo, da bo z vnemo branil naše stanovske 
pravice. Nato se obravnavajo važnejši dopisi. 
Za spomenik Krste Aleksiča se sklene odpo
slati 50 din. 

Iz tajnikovega poročila je bilo razvidno, 
da je zborovalo društvo v minulem letu 5 krat, 
odbor pa je imel 3 seje. Med dopisi so zavze
mali najvidnejše mesto oni, ki zadevajo za
ščito članstva. Tovarišica blagajničarka je po
ročala, da je imelo društvo v minulem letu 
din 16.158,60 dohodkov in din 15.251,20 izdat
kov, člani pa še dolgujejo din 3005,—. Pred
sednik nadzornega odbora je poročal, da je 
društveno poslovanje večkrat pregledal in na
šel v redu ter predlaga, da se trdovratne dolž
nike opomni po advokatu in izterja sodnim 
potom. 

Nato je podal tovariš Jurčec poročilo o 
banovinski, tovariš Menart pa o glavni skup
ščini. 

Za tem je predaval tovariš Blažič o zako
nu za telesno vzgojo. Tov. predavatelj je po
dal vse važne momente novega zakona, ki je 
zlasti važen za tovariše, ki bi prišli v poštev 
kot vaditelji pri uveljavljanju novega zakona. 
Tovariš Blažič je sam posečal tečaj za telesno 
vzgojo in nam je predočil namen in pomen 
novega zakona v svojem dobro pripravljenem 
predavanju povsem jasno, za kar smo mu hva
ležni. 

Pri slučajnostih se je zopet pretresala 
možnost izdaje zemljevida novomeškega sre
za. Tov. Sušnikova pa predlaga, da se ponovno 
apelira na sekcijo, da zastavi vse svoje moči, 
da se ukine finančna naredba, s katero so se 
zmanjšali prejemki poročenih tovarišic. 
Menart, predsednik. Ivanetič, tajnik. 

Tov. Adamič Arnošt iz Zagorja dostav
lja, naj bi pričeli z izdajo lista, ki bi prinašal 
članke o izumih in bi služil tudi za izobrazbo 
iz realnega življenja. Po živahni debati je bil 
sprejet predlog predsednika tov. Župančiča: 
Na eno prihodnjih zborovanj bomo stavili 
vprašanje naše mladinske literature. Na zbo
rovanje bomo povabili predstavnika Mladin
ske matice in urednika »Našega roda« tov. 
Ribičiča. Članstvo pa se poziva, da nabere za 
predavanje primere in navodila iz šolske pra
kse. — Zborovanja se je udeležilo 54 članov. 
Jože Župančič, preds. Franjo Trošt, tajnik. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO V KOZ
JEM je zborovalo 4. decembra 1937. ob 10. uri 
v kozjanski šoli. 

Navzočih 23 članov = 50 %. 
Uvodoma je pozdravil tov. predsednik 

novopristopivše člane'.in podal poročilo o 
predsedniškem zboru, ki se je vršil 14. no
vembra 1937. v Celju. 

Tov. Kos Makso nas je z marsičem se
znanil v svojem potopisu »Na motorju v 
Francijo«. Zborovalci so pozorno sledili nje
govemu potovanju, združeno s prijetnostmi 
in neprilikami, ki jih je doživel, preden je 
dospel preko Italije in Švice na svetovno raz
stavo v Pariz. Začrtana pot potovanja na 
šolski tabli, fotografski posnetki in živa be
seda predavatelja, nas je v duhu vodila po 
vsej njegovi poti v razkošno opremljene pa
viljone. Povratek preko Nemčije in Avstrije 
bo opisal na enem prihodnjih zborovanj. Za 
svoje zanimivo predavanje je žel splošno po
hvalo. 

Obravnavale so se tekoče društvene za
deve. Za poverjenico SŠM je bila izvoljena 
tov. Pavla Korbarjeva. Tov. Podnar Tomo je 
predložil sledečo resolucijo, ki je bila soglas
no sprejeta: 

»Z ozirom na novo razdelitev ljudskih šol 
ob razpisu prostih učnih mest, spadajo naši 
gorski trgi med vasi. Učiteljstvu na teh šolah 
naj zato tudi pripada brezplačno kurivo oz. 
odškodnina v denarju. Prosimo sekcijo, da 
pri pristojnih oblastvih predlaga ureditev 
vprašanja glede tega.« 

Prihodnje zborovanje bo meseca febru
arja 1938. v Kozjem. 
V. Frece, preds. J. Moser, tajnica. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO V NO
VEM MESTU je zborovalo 23. oktobra. Na
vzočih je bilo 66 članov. Tovariš predsednik 
se je spomnil na ravnokar minulo obletnico 
smrti Viteškega kralja Aleksandra in premi
nulega predsednika bratske Češkoslovaške re
publike T. G. Masarvka. Dobili smo novega 
prosvetnega ministra in stavljamo nanj velika 
upanja, naša sekcija pa je dobila novega pred
sednika, tovariša Kumlja, ki ga že poznamo 


